



SECURITY COUNCIL OFFICIAL RECORDS

FIFTEENTH YEAR

910 *th MEETING: 17 NOVEMBER 1960*
ème SÉANCE: 17 NOVEMBRE 1960

QUINZIÈME ANNÉE

CONSEIL DE SÉCURITÉ DOCUMENTS OFFICIELS

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
Provisional agenda (S/Agenda/910).....	1
Adoption of the agenda	1
Election of the fifth member of the International Court of Justice (S/4457 and Corr.1, S/4474/Rev.1 and Rev.1/Add.1 and 2, S/4479 and Add.1).....	1

TABLE DES MATIÈRES

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/910).....	1
Adoption de l'ordre du jour	1
Election du cinquième membre de la Cour internationale de Justice (S/4457, S/4474/Rev.1 et Rev.1/Add.1 et 2, S/4479 et Add.1)	1

NINE HUNDRED AND TENTH MEETING

Held in New York, on Thursday, 17 November 1960, at 4.50 p.m.

NEUF CENT DIXIÈME SÉANCE

Tenue à New York, le jeudi 17 novembre 1960, à 16 h 50.

President: Mr. Mongi SLIM (Tunisia).

Present: The representatives of the following States: Argentina, Ceylon, China, Ecuador, France, Italy, Poland, Tunisia, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America.

Provisional agenda (S/Agenda/910)

1. Adoption of the agenda.
2. Election of the fifth member of the International Court of Justice (S/4457 and Corr.1, S/4474/Rev.1 and Rev.1/Add.1 and 2, S/4479 and Add.1).

Adoption of the agenda

The agenda was adopted.

Election of the fifth member of the International Court of Justice (S/4457 and Corr.1, S/4474/Rev.1 and Rev.1/Add.1 and 2, S/4479 and Add.1)

1. The PRESIDENT (translated from French): We will now proceed to an election to fill the fifth seat which will become vacant in the International Court of Justice on 5 February 1961.

A vote was taken by secret ballot.

Number of ballot papers:	11
Invalid ballots:	0
Number of valid ballots:	11
Number of members voting:	11
Required majority:	6

Number of votes obtained:

Mr. José Luis Bustamante y Rivero (Peru)	10
Mr. Raúl Sapena Pastor (Paraguay)	1

2. The PRESIDENT (translated from French): As Mr. Bustamante y Rivero has obtained an absolute majority of votes in the Council, I declare him elected by the Security Council.

3. With your permission, I will now transmit the result of the Council's vote to the President of the General Assembly.

4. Judging by the comments made by one of the members of the Council, it seems likely that there will be agreement between the vote in the Assembly and that in the Security Council. Therefore, if the members of the Council have no objection, I think it would be preferable merely to suspend the meeting of the Council and, if it becomes necessary, to resume it, at the President's discretion.

Président: M. Mongi SLIM (Tunisie).

Présents: Les représentants des Etats suivants: Argentine, Ceylan, Chine, Equateur, Etats-Unis d'Amérique, France, Italie, Pologne; Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Tunisie, Union des Républiques socialistes soviétiques.

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/910)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Election du cinquième membre de la Cour internationale de Justice (S/4457, S/4474/Rev.1 et Rev.1/Add.1 et 2, S/4479 et Add.1).

Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour est adopté.

Election du cinquième membre de la Cour internationale de Justice (S/4457, S/4474/Rev.1 et Rev.1/Add.1 et 2, S/4479 et Add.1)

1. Le PRESIDENT: Nous allons procéder à une élection pour pourvoir le cinquième siège qui deviendra vacant le 5 février 1961 à la Cour internationale de Justice.

Il est procédé au vote au scrutin secret.

Bulletins déposés:	11
Bulletins nuls:	0
Bulletins valables:	11
Nombre de votants:	11
Majorité requise:	6

Nombre de voix obtenues:

M. José Luis Bustamante y Rivero (Pérou)	10
M. Raúl Sapena Pastor (Paraguay)	1

2. Le PRESIDENT: M. Bustamante y Rivero, ayant obtenu la majorité absolue des voix du Conseil, est déclaré élu par le Conseil de sécurité.

3. Avec votre permission, je vais transmettre au Président de l'Assemblée générale le résultat du vote au Conseil de sécurité.

4. Selon certaines remarques faites par un membre du Conseil, il semble qu'il va y avoir accord entre le vote émis par l'Assemblée et celui du Conseil de sécurité. En conséquence, si les membres du Conseil n'y voient pas d'objection, je crois qu'il serait préférable de suspendre simplement la séance du Conseil et, si cela s'avérait nécessaire, de le réunir à nouveau, ceci étant laissé à la discrétion du Président.

The meeting was suspended at 4.55 p.m. and resumed at 5.45 p.m.

5. The PRESIDENT (translated from French): I have been informed, in a letter from the President of the General Assembly, that the ballot which has just taken place in the Assembly to fill the fifth vacant seat in the International Court of Justice has resulted in the election, by an absolute majority, of Mr. Bustamante y Rivero (Peru).

6. I recall that Mr. Bustamante y Rivero was elected, by the required majority, in the Security Council also. There is therefore no longer any disagreement on the subject. If no member of the Council has any objection to raise or any comment to make, I shall regard the question of the election of members of the International Court of Justice as closed for the time being, so far as the Security Council is concerned.

The meeting rose at 5.50 p.m.

La séance est suspendue à 16 h 55; elle est reprise à 17 h 45.

5. Le PRÉSIDENT: Une lettre du Président de l'Assemblée générale m'informe que le scrutin qui vient d'avoir lieu, en Assemblée, en vue de pourvoir le cinquième siège vacant à la Cour internationale de Justice a abouti à l'élection, à la majorité absolue des voix, de M. Bustamante y Rivero (Pérou).

6. Je rappelle que M. Bustamante y Rivero a aussi été élu, par le Conseil de sécurité, à la majorité requise. Il n'y a donc plus de conflit en la matière. S'il n'y a pas d'objection ou de remarque de la part des membres du Conseil, je considérerai que la question de l'élection de membres de la Cour internationale de Justice est pour le moment terminée pour ce qui est du Conseil de sécurité.

La séance est levée à 17 h 50.